
ZPRAVODAJ OBCE

P E T R O V I C E

V roce 1972 probíhala výstavba kulturního domu.
foto: archiv obce

ročník 16, číslo 2/2023 (duben, květen, červen)



NOVÉ  POHLEDNICE K PRODEJI

V květnu letošního roku vydala obec nové pohlednice, tentokrát s fotografiemi 
uznávaného fotografa Zdeňka Vošického. Pohlednice jsou k dostání v doškové 
chalupě, na obecním úřadě a v místním obchodě za cenu 20 Kč/ks.
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ZE  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE

11. zasedání Zastupitelstva obce Petrovice dne 12. dubna 2023

• Starostka informovala ZO o uskutečněné schůzi se stávajícími členy SDH, 
novými zájemci o členství a zastupiteli. Po dohodě je svolána výroční členská 
schůze na 14. 4. 2023 v 18 hodin v hasičské zbrojnici Petrovice.

• ZO projednalo a schválilo účast obce v dalším ročníku Malého festivalu loutky. 
Představení se bude konat v pátek 1. 9. 2023 v 18 hodin v kulturním domě, 
spoluúčast obce na akci činí 1000 Kč. 

• ZO projednalo možnosti řešení Digitální technické mapy obce. Rozhodnutí 
odkládá na pozdější dobu a pověřuje starostku zajištěním podrobnějších 
informací.

• ZO projednalo aktuální cenovou kalkulaci stravného ve školní kuchyni MŠ. Nová 
cena pro cizí strávníky činí 168 Kč. ZO schválilo zvýšení příspěvku obce z 30 na 
53 Kč pro důchodce, obecní pracovníky a matky na mateřské dovolené. 
Pro uvedené strávníky činí cena obědu 115 Kč.

• ZO projednalo a schválilo Smlouvu o využití obecního systému odpadového 
hospodářství a zajištění zpětného odběru elektrozařízení mezi Elektrowin a.s., 
IČ 27257843 a obcí Petrovice. Smluvním dopravcem pro mobilní odvoz dle 
přílohy č. 1 je firma AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. Třebíč.

• ZO projednalo a schválilo nabídku etnografa Mgr. Jiřího Mačudy na vytvoření 
malby petrovického kroje v ceně cca 8000 Kč. 

• ZO projednalo a schválilo záměr na směnu obecního pozemku p. č. 2870 
2o výměře 443 m  v k. ú. Petrovice u Moravského Krumlova. Záměr bude 

zveřejněn na úředních deskách po zákonem stanovenou dobu.

12. zasedání Zastupitelstva obce Petrovice dne 4. května 2023

• Starostka informovala ZO o uskutečněné výroční členské schůzi a volbě nového 
vedení SDH Petrovice. ZO schválilo velitele a členy Jednotky sboru 
dobrovolných hasičů Petrovice. Velitelem je Libor Bogner ml.

• ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 3/2023.
• ZO projednalo a schválilo variantu projektové dokumentace „ČOV Petrovice 

intenzifikace“ upravenou podle požadavků obce Petrovice.
• Starostka informovala ZO o rezignaci ředitelky MŠ Petrovice na funkci k 31. 7. 

2023 a vyhlášení konkurzu na uvolněné místo ředitele/ředitelky. ZO vzalo na 
vědomí informaci ředitelky MŠ Petrovice o přerušení provozu MŠ a ŠJ Petrovice 
v době hlavních prázdnin v termínu od 17. 7. do 1. 9. 2023.

• ZO projednalo organizační zajištění květnových akcí (zahájení sezóny v doškové 
chalupě, Moravskokrumlovskem na kole a setkání seniorů).

• ZO projednalo a schválilo Smlouvu o spolupráci při zajištění zpětného odběru 
a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového 
hospodářství mezi obcí Petrovice a EKO-KOM, a. s.

• ZO projednalo a schválilo směnnou smlouvu mezi obcí Petrovice a D. P. 
2Předmětem smlouvy je směna obecního pozemku p. č. 2870 o výměře 443 m  
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2do vlastnictví D. P. za pozemek p. č. 610/6 o výměře 344 m  do vlastnictví obce 
Petrovice, vše v k. ú. Petrovice u Moravského Krumlova.

• ZO projednalo žádost J. L. o povolení umístění gumových chrániček pro el. 
kabel a přívod vody přes obecní pozemek p. č. 2739/1. Vzhledem ke 
skutečnosti, že ve zmíněném pozemku se nacházejí inženýrské sítě, nelze vydat 
požadovaný souhlas bez existující projektové dokumentace a vyjádření správců 
dotčených sítí.

• ZO projednalo a schválilo žádost J. a O. Z. o povolení zapůjčení prostor hasičské 
zbrojnice ke zkouškám kapely Complex. Podmínky zapůjčení jsou: zkušební 
doba 1 rok, evidence spotřeby energií, udržování pořádku a dodržování nočního 
klidu po 22. hodině. Žadatelé se na zapůjčení klubovny dohodli s vedením SDH 
Petrovice a nabídli jim odehrání taneční zábavy za poloviční cenu.

• ZO projednalo a schválilo cenovou nabídku Zdeňka Vošického na prezentaci obce 
ve fotografické knize Jižní Morava krásná – známá, neznámá za cenu 9900 Kč.

13. zasedání Zastupitelstva obce Petrovice dne 18. května 2023

• ZO projednalo a schválilo žádost paní J. L. o vydání souhlasu k vybudování 
oplocení pozemků č. 1678/3 a č. 3007, které sousedí s obecními pozemky 
č. 1678/4 a č. 2739/1 v k. ú. Petrovice u Moravského Krumlova.

• ZO projednalo a schválilo Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK 
č. JMK082855/23/ORR ve výši 50 000 Kč na akci následná péče o zeleň v obci 
Petrovice v roce 2023.

• ZO vzalo na vědomí informaci starostky o uskutečněné schůzi DSO 
Moravskokrumlovsko.

• ZO vzalo na vědomí informaci starostky, že plánované setkání s veřejností 
v rámci přípravy Strategie na změnu klimatu se uskuteční v náhradním termínu, 
o kterém budou všichni včas informováni.

• ZO projednalo organizační zajištění akce Moravskokrumlovskem na kole dne 
20.5.2023 a organizační zajištění akce Noc kostelů a muzeí dne 2.6.2023. 
Členové ZO se budou na akci aktivně podílet dle domluvy.

• ZO projednalo organizační zajištění akce Setkání seniorů dne 21.5.2023 
v Kulturním domě.

14. zasedání Zastupitelstva obce Petrovice dne 1. června 2023

• ZO projednalo a schválilo přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve 
výši 130 000 Kč na projekt „Snížení energetické náročnosti budovy obecního 
úřadu v Petrovicích“ za podmínek návrhu smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu Jihomoravského kraje.

• ZO projednalo Návrh Závěrečného účtu obce za rok 2022. Návrh bude vyvěšen 
na úřední desce po zákonem stanovenou lhůtu.

• ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 4/2023.
• ZO projednalo organizační zajištění akce Noc kostelů a muzejní noc na 

Moravskokrumlovsku v pátek 2. 6. 2023 (příprava posezení, občerstvení, prodej 
upomínkových předmětů, fotodokumentace).

• ZO projednalo a schválilo přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 
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26 000 Kč na projekt „Oprava kříže na východním okraji obce Petrovice“ za 
podmínek návrhu smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje.

• ZO projednalo a schválilo souhlasné stanovisko k dokumentaci pro územní 
souhlas na akci „_1030083090_Petrovice – V.: NN přip. kab. sm.“ ZO dále 
schvaluje návrh Smlouvy č. ZN-001030083090/001-ENGS o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene mezi obcí Petrovice a EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 
60200 Brno. Věcné břemeno bude zřízeno úplatně, a to za jednorázovou 
náhradu v celkové výši 2000 Kč.

• ZO projednalo a schválilo pořízení software KEO4 Vazba na základní registry za 
cenu 2550 Kč bez DPH.

• Starostka poděkovala zastupitelům a jejich rodinným příslušníkům za pomoc při 
akcích pořádaných obcí (zahájení sezóny v doškové chalupě, Moravskokrumlov-
skem na kole, setkání seniorů a noc kostelů a muzejní noc).

• ZO projednalo a schválilo pořízení dárkového poukazu do klenotnictví v ceně 
5000 Kč jako věcný dar pro odcházející ředitelku MŠ Petrovice Zdeňku 
Müllerovou.

• ZO projednalo a neschválilo žádost T. V. na směnu nebo prodej pozemků 
v majetku obce Petrovice p. č. 2822, případně p. č. 2820 (oba ostatní plocha) 
v k. ú. Petrovice u Moravského Krumlova.

15. zasedání Zastupitelstva obce Petrovice dne 15. června 2023

• ZO projednalo a neschválilo nabídku firmy Galileo na tvorbu a správu webových 
stránek obce.

• Starostka informovala ZO o uskutečněném setkání ohledně zpracování 
Strategie na změnu klimatu, které se konalo 6. června v obřadní síni obecního 
úřadu za účasti veřejnosti. Zpracovatelé vzali na vědomí podněty občanů, 
které budou zapracovány do připravované strategie na změnu klimatu.

• ZO projednalo a schválilo Smlouvu o poskytnutí účelového finančního příspěvku 
městu Moravský Krumlov č. OSV/33/2023 a pověřilo starostku jejím podpisem.

• ZO projednalo a schválilo souhlasné stanovisko s trvalým odnětím půdy ze 
zemědělského půdního fondu pod novými objekty ČOV na části pozemků p. č. 
403/15, 403/16 a 403/17 v k. ú. Petrovice u Moravského Krumlova v rámci 
intenzifikace ČOV v souvislosti s napojením obce Lesonice.

• ZO projednalo možnost požádat o dotaci v rámci 6. výzvy Programu rozvoje 
venkova 2023 vyhlášené MAS Živé pomezí Krumlovsko – Jevišovicko. Zastupitelé 
se shodli požádat o dotaci na rozšíření vybavení kulturního domu, přilehlého 
dětského hřiště a veřejného prostranství a uložilo starostce připravit 
do příštího zasedání cenové podklady.

16. zasedání Zastupitelstva obce Petrovice dne 29. června 2023

• ZO projednalo a schválilo cenovou nabídku firmy IP IZOLACE POLNÁ, s.r.o. 
na zateplení stropu budovy obecního úřadu ve výši 205 282 Kč včetně DPH 
a pověřilo starostku uzavřením příslušné smlouvy o dílo. Akce bude finančně 
podpořena dotací z rozpočtu Jihomoravského kraje.

• ZO projednalo a schválilo cenovou nabídku firmy IP IZOLACE POLNÁ, s.r.o. 
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na zateplení stropu budovy knihovny ve výši 16 475 Kč včetně DPH a pověřilo 
starostku uzavřením příslušné smlouvy o dílo.

• ZO projednalo a schválilo Závěrečný účet obce Petrovice za rok 2022 bez 
výhrad.

• ZO projednalo a schválilo Účetní závěrku obce Petrovice za rok 2022.
• ZO projednalo a schválilo Účetní závěrku MŠ Petrovice za rok 2022.
• ZO projednalo a schválilo souhlasné stanovisko k projektové dokumentaci 

zpracované firmou DUIS pro společné územní rozhodnutí a stavební povolení 
pro akci „ČOV Petrovice – intenzifikace“.

• ZO projednalo a schválilo podání žádosti o dotaci v rámci 6. výzvy MAS Programu 
rozvoje venkova na pořízení inventáře pro kulturní dům (vnitřní dveře do sálu 
KD, dataprojektor, přenosný reproduktor s mikrofonem, chladnička 
s mrazničkou, 2 ks stojanů na kola) v souhrnné ceně cca 93 000 Kč včetně DPH.

• ZO projednalo a schválilo podání žádosti o dotaci v rámci programu OPŽP 
Nakládání s odpady. Obec Petrovice bude požadovat žluté a modré nádoby na 
tříděný odpad pro domácnosti v obci Petrovice.

• ZO projednalo a schválilo přijetí cenové nabídky společnosti Dobrá Energie na 
pevnou obchodní cenu plynu na období od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024 za cenu 
1649 Kč bez DPH za 1 MWh plynu (ceník FIX na ROK).

• ZO schválilo Mateřské škole Petrovice podat žádost o dotaci v rámci 6. výzvy 
MAS Programu rozvoje venkova na pořízení vybavení školní kuchyně (2 ks 
plynových sporáků s elektrickou troubou, myčka nádobí s čerpadlem, hrnce 
a kastroly s poklicemi, gastro nádoby s víky) v souhrnné ceně cca 242 000 Kč vč. 
DPH. ZO schválilo na tento projekt finanční výpomoc z rozpočtu obce Petrovice.

• ZO vzalo na vědomí informaci starostky o výsledku konkurzu na místo ředitelky 
MŠ Petrovice, příspěvková organizace. Od 1. 8. 2023 bude jmenována Bc. 
Terezie Molíková novou ředitelkou MŠ Petrovice.

INFORMACE  OBČANŮM

POZOR NA SPLATNOST TERMÍNU POVINNÝCH POPLATKŮ

Poplatek za odpady:  650 Kč / osoba / rok
  650 Kč / chalupa / rok
Poplatek za psa: 100 Kč / pes / rok
  v případě dalšího (dalších) psů téhož majitele  
 + 200 Kč / pes / rok
Termín splatnosti:  do 30. 9. 2023!!!
Bankovní převod:  103 474 68 68 / 5500 
  odpady: variabilní symbol: 1340xxx (xxx = číslo domu)
  psi: variabilní symbol: 1341xxx (xxx = číslo domu)

Po termínu splatnosti bude s dlužníky zahájeno správní řízení 
podle zákona!!!
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DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
NA ČOV PETROVICE

Zveme všechny občany z Petrovic 
a Lesonic na prohlídku interiéru čistírny 
odpadních vod v Petrovicích, která se koná 
ve středu 9. srpna 2023 od 17 do 19 hodin. 
Přítomen bude pracovník obsluhy, který vás 
seznámí s procesem čištění splašků

NABÍDKA PRONÁJMU KULTURNÍHO DOMU PRO SOUKROMÉ AKCE

Nabízíme zájemcům pronájem kuchyňky nebo i sálu v kulturním domě 
v Petrovicích, čp. 41.
Zájemci se mohou s rezervací termínu hlásit buď na obecním úřadě 
(tel.: 515 323 123 * 724 185 508) nebo u paní Heleny Janštové (tel.: 702 289 043).

OBĚDY ZE ŠKOLNÍ KUCHYNĚ MŠ PETROVICE

Školní kuchyně vaří obědy pro cizí strávníky, cena je 168 Kč.
Petrovickým seniorům, rodičům na rodičovské 

dovolené a zaměstnancům obce
nabízíme za zvýhodněnou cenu 115 Kč. 

Roznos obědů zajišťuje po domluvě 
obec Petrovice zdarma.

Každý týden si můžete nechat zasílat jídelníček mailem.
Objednávky a informace na tel.: 515 323 124 nebo na mail: 

kuchynepetroviceumk@seznam.cz
Po domluvě si můžete dohodnout vaření pro soukromé akce. 

BLÍŽÍ SE 50 LET KULTURNÍHO DOMU V PETROVICÍCH

V září 2023 oslavíme půl století od otevření kulturního domu v Petrovicích. 
Obracíme se na širokou veřejnost s prosbou o poskytnutí fotografií (stačí skeny), 
plakátů či pozvánek na kulturní či sportovní akce. Rádi bychom doplnili obecní 
fotoarchiv, případně ze shromážděného materiálu uspořádali výstavu. Děkujeme.

ROZHLASOVÉ HLÁŠENÍ SI NECHEJTE POSÍLAT

Pokud byste si přáli nechat zasílat text hlášení z obecního 
rozhlasu přímo do svého mobilního telefonu, kontaktujte 
obecní úřad, případně se registrujte přes webovou stránku 
https://www.munipolis.cz/registrace

Zprávy si můžete pohodlně přečíst ve vašem mobilním telefonu a můžete se 
k nim kdykoliv vracet.
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SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU

(pneumatiky, elektronika, spotřebiče, zářivky, vyjeté oleje, zbytky barev 
a škodlivin)

čtvrtek 31. 8. 2023
Odpad nechejte před svým domem. 

PERGOLA NA HŘIŠTI SE DOČKALA NOVÉ STŘEŠNÍ KRYTINY

K našemu fotbalovému hřišti neodmyslitelně patří pergola, která byla 
vybudována díky ochotě místních občanů. Před lety ji zcela dobrovolně postavili 
šikovní místní chlapi, o financování materiálu se tehdy postarala obec Petrovice, 
TJ Petrovice a místní spolek SPK.

Postupem času však původní šindelová krytina dosloužila a bylo nutné povrch 
střechy opravit. Práce s pokládkou speciální fólie se ujal aktivní fotbalista místního 
mužstva Lumír Bartoník. O financování se opět podělila obec Petrovice a nemalou 
částku věnovaly i místní spolky TJ a SPK, jejichž členové si váží toho, že jim pergola 
slouží pro pořádání kulturních a sportovních akcí. 

ZE  ŽIVOTA  MATEŘSKÉ  ŠKOLY

V MATEŘSKÉ ŠKOLE OD JARA AŽ DO PRÁZDNIN…

Konec školního roku máme již za dveřmi a všichni se společně těšíme na 
prázdniny. Rodiče na dovolenou, děti k moři, k babičce a dědovi a my učitelky 
a zaměstnanci načerpat nové síly na další nový školní rok. Ještě než se všichni 
rozejdeme, dovolte nám Vám čtenářům přiblížit zážitky z posledních tří měsíců 
školního roku 2022/2023.

Měsíc duben jsme přivítali s králíčkem 
Ušáčkem. Záměrem vzdělávací hry bylo 
přiblížit dětem tradice velikonočních 
svátků. Děti v areálu školky plnily různé 
úkoly k tomuto tématu a vyhledávaly 
schovaná vajíčka. Tímto však oslava 
Velikonoc neskončila. Paní učitelky dětem 
připravily hru v přírodě s názvem 
„Velikonoční stezka králíčka Ušáčka“, při 
které plnily různé velikonoční úkoly. 
Největším lákadlem však bylo hledání 

SVOZ  OBJEMNÉHO  ODPADU

Tři kontejnery (na matrace, nábytek, koberce…) 

budou přistaveny   6. – 10. října 2023
Bližší informace budou včas na plakátech a v místním rozhlasu.
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pokladu, jenž obsahoval malou 
dobrotu, která děti vždy potěší. 
Také jsme v MŠ přivítali paní 
učitelky z DDM Moravský Krumlov, 
které přijely se vzdělávacím pro-
gramem „Já nechci mít bebíč-
ko“.Tento pořad byl zaměřený na 
bezpečné chování, předcházení 
úrazů, první pomoc a základy 
zdravovědy pro předškoláky. Děti 
se dozvěděly např. kdo je stoma-
tolog, praktický lékař, kde máme 
v těle jaký orgán… Tak snad už děti 
ví, jak se mají chovat a předcházet 
úrazům nejen doma, ale i v pří-
rodě. 

V květnu proběhl zápis nových 
dětí do naší mateřské školy. 
V tomto roce nám odchází do 
základních škol v Lesonicích, 
Vémyslicích, Miroslavi a Morav-
ském Krumlově celkem devět 
předškoláků. Nových dětí bylo 
přijato k 1. září 2023 také devět 
a na začátku 2. pololetí školního 
roku 2023/2024 ještě desáté. 
Každý rok, druhou květnovou 
neděli, slaví naše maminky svátek, 
a tak i my ve školce nezahálíme 
a snažíme se s dětmi připravit 
malou oslavu. Nejdříve si však 
s dětmi povídáme o tom, jaká je 
naše maminka a co ráda dělá, co jí 
potěší. Také jsme si povídali o své 
rodině, kde pracují táta s mámou, 
kdo ještě s námi doma bydlí, a že 
součástí rodiny je i náš pejsek, 
kočička či jiní domácí mazlíčci. 
Naučili jsme se básničky i písničky 
a  taneček,  který  jsme pak 
maminkám i babičkám předvedli 
ke Dni matek. Ve čtvrtek 11. květ-
na 2023 jsme v prostorách naší 
školky oslavili tento den. Děti si 
připravily společně s učitelkami 
krátký kulturní program - zatan-
čily, zazpívaly, maminkám připra-
vily malý dáreček. A společně měly 
s maminkami i babičkami krátkou 

tvořivou dílničku. Poté byla malá hostina, 
kdy paní kuchařky připravily občerstvení. 
Bylo to pěkné odpočinkové odpoledne. 
Poslední den v měsíci jsme se s dětmi vydali 
linkovým autobusem na výlet do Moravského 
Krumlova. Zde pro nás měly připravený 
program paní učitelky z DDM. Nejdříve jsme 
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se vydali přes náměstí ke krumlovskému 
zámku, kde jsme si s dětmi prohlédli 
architekturu této budovy a co se kde 
nachází. Další naše krůčky směřovaly do 
zámeckého parku. Zde na nás dýchla 
opravdu skoro letní příroda. S dětmi 
jsme posvačili a už netrpělivě čekali na 
plnění úkolů na téma „Zvířátka 
v parku“. Děti např. určovaly, kde jaké 
zvířátko bydlí, hledaly vajíčka a přiřa-
zovaly je k danému počtu, zkusily si 
podojit maketu kravičky, zahrály si i na 
koníky. Odměnou pro ně byl nejen 
diplom za splnění všech úkolů, ale 
i návštěva místní cukrárny, kde si dal 
každý výborný kopeček zmrzliny. Bylo to 
pro nás všechny krásné, ale i poučné 
dopoledne.

 A už je tu měsíc červen, očekávaný 
měsíc, kdy předškolní děti pasujeme na 
školáky. Ale ještě před touto akcí 
proběhla ve školce oslava svátku dětí. 
Kolektiv MŠ si připravil pro děti 
„Sportovní dopoledne“ na zahradě MŠ. 
Děti si vyzkoušely skákání v pytli, házení 
velkým i malým míčem na koš a do pusy 
šaška, chůzi na dětských chůdách… 
Velkým zážitkem pro ně bylo malování 
barvami na potravinovou folii nata-
ženou mezi stromy. Celé dopoledne 
zahradou zněly dětské písničky, při 
kterých si děti zatančily. Odměnou jim 
byl pytlíček s dobrotami a drobnými 
předměty. V úterý 13. června 2023 byla 
pro děti připravena „Kosmická show“ - 
vzdělávací program o vesmíru v zážit-
kovém stanu. Na začátku děti shlédly 
pohádku „Vesmírná show“ a dokument 
pro děti, ve kterém se dozvěděly 
spoustu zajímavostí o vesmíru a pla-
netách. Na závěr si pak složily vesmírné 
puzzle. Opravdu to byl zážitkový 
program, který se dětem velmi líbil. A už 
nastává ten slavnostní okamžik ve 
školce - slavnostní pasování budoucích 
prvňáčků. Vstup dětí do první třídy je 
pro ně velikou životní událostí, proto 
toto loučení má v naší mateřské škole 
slavnostní charakter. Vše proběhlo ve 

čtvrtek 22. června 2023 pod názvem 
„Se školkou a pohádkou na rozlou-
čenou“. Po slavnostním přivítání rodičů 
a prarodičů paní ředitelkou mohl začít 
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kulturní program dětí. V první části děti 
zazpívaly, zatančily, ale zahrály pro své 
nejbližší i pohádku. Tentokrát do byly 
dokonce pohádky dvě – „O Budulínkovi“ 
a veršovaná „O Karkulce“. Druhá část už 
se nesla ve slavnostním duchu. Děti 
oblečené do talárů za zvuku studentské 
hymny Gaudeamus igitur nastoupily, 
aby složily slib předškoláka a následně 
byly pasovány na prvňáčky. Hlavního 
pasování se ujala naše paní starostka 
Irena Závišková. Děti dostaly nejen 
šerpu, ale i dárky na památku. Po slav-
nostním zakončení písničkou „Loučení 
se školkou“ a předání dárečků rodičům i 
zaměstnancům mateřské školy se mohli 
všichni občerstvit dobrotami, které 
připravily paní kuchařky. Při posezení se 
diskutovalo a vzpomínalo na zážitky ze 
školky. Bylo do opravdu krásné odpo-
ledne. 

 A jak už to bývá, vše jednou končí, 
a tak pro nás končí tento školní rok 
2022/2023. A my ho končíme pohád-
kovým týdnem. V pondělí 26. června nás 
navštívi lo divadlo Koník s letní 
pohádkou „Jak Martin s Barborkou 
vypluli na moře dobrodružství“. 
Po skončení této pohádky si děti 
vyrobily svatojánskou vílu Letničku 
z netradičního materiálu - ovčího rouna. 
V úterý 27. června za námi přijelo naše 
oblíbené divadlo Špílberk z Brna 
s pohádkou „Kůzlátka a vlk“. Ve středu 
28. června jsme byli pozváni do Lesonic 
na divadelní představení, kde herci byli 
naši starší kamarádi - žáci místní ZŠ. 
Školáci nám zahráli tři pohádky – „O Smo-
líčkovi“, „Zlatá pradlena“ a „Dlouhý, 
Široký a Bystrozraký“. Všem – dětem 
i učitelkám z lesonické školy patří velké 
poděkování za pěkný kulturní zážitek. 
Ve čtvrtek 29. června za námi do školky 
přijel klaun Sáša se svým velmi pěkným 
a vtipným vystoupením plným legrácek, 
smíchu a kouzel se spoustou barevných 
rekvizit. Děkujeme, klaune, za Vaše 
vystoupení, které pro některé děti bylo 
skutečně na rozloučenou se školkou, 

neboť již následující den ani v průběhu 
prázdninového provozu do školky 
chodit nebudou. Odpoledne nás tento 
den ještě čekala i s rodiči či prarodiči 
„Zahradní slavnost na rozloučenou“ 
plná sportovních disciplín a zakončená 
táborákem s opékáním buřtíků. 
Následující poslední den jsme si ještě 
povídali o prázdninových měsících 
a o tom, jak se o prázdninách chovat 
a co vše za pravidla dodržovat, aby-
chom se všichni zase ve zdraví a plné 
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síle mohli potkat ve školce či už základní škole se svými kamarády a pedagogy. 
Tak ahoj, školko, a Vám všem krásné prázdniny plné pohody, sluníčka 

a odpočinku…
   Kolektiv zaměstnanců Mateřské školy v Petrovicích

„ … PÁR SLOV ČI VĚT NA ROZLOUČENOU S MATEŘSKOU ŠKOLOU 
V PETROVICÍCH“

1. od paní asistentky pedagoga:
 Všem dětem i rodičům bych chtěla poděkovat za úžasné dva roky, které jsem tu 

mohla strávit. Mějte se tu krásně a děkuji za všechno. Krásné prázdniny… 
      Lenka Dočkalová

2. od paní ředitelky:
…bylo to krásných 19 let, které jsem s dětmi a rodiči nejen z Petrovic a Lesonic, 

ale i z okolních obcí v Mateřské škole v Petrovicích prožila. Ne všechny dny byly 
vždy zalité sluníčkem a pohodou, přesto však ty, na které budu ještě dlouho 
s láskou i pokorou vzpomínat, převažují. Loučím se tedy s Vámi, všechny děti, 
které jste mi prošly jak se říká lidově „pod rukama“ . Loučím se i s Vámi, milí 
rodičové těchto dětí, a děkuji Vám za dobrou spolupráci při výchově i vzdělávání 
Vašich ratolestí (mnozí z nich už stojí na vlastních nohou a připravují se na své 
vyvolené povolání či též na roli budoucích rodičů). Loučím se i s Vámi, moji 
kolegové pedagogičtí i provozní, se kterými jsem měla tu čest spoluvytvářet tým 
naší mateřské školy. Loučím se i se všemi členy všech zastupitelstev obce Petrovice 
a i jim vřele děkuji nejen za velmi dobrou a plodnou spolupráci při podpoře 
a zvelebování školky, ale i za dojemné posezení a dárečky na rozloučenou. A v ne-
poslední řadě se loučím i s Vámi, čtenáři a občany obce Petrovice, která se stala po 
celou dobu mého působení v ředitelské pozici mým druhým domovem. Ještě 
jednou Vám všem velké díky!!!

 A co popřát naší školičce? Aby dál byla plná malých dětí a posilovala svoje dobré 
jméno, které jsme jako zaměstnanci školy za tu dobu společnými silami utvářeli. 
Aby se nové paní ředitelce Bc. Terezce Molíkové ve škole dařilo, našla si i šikovnou 
novou paní učitelku a aby z herny či školní zahrady se i nadále ozýval smích 
a písničky spousty šťastných a spokojených dětí. Aby se školní zahrada v co 
nejbližší době dočkala pergoly pro hry dětí v zastíněném prostoru nebo jako zázemí 
při deštivém počasí a samotná budova pak fasády. Vždyť mnozí návštěvníci při 
pořádaných dnech otevřených dveří mi říkali, že zvenku působí „jako Popelka“ a 
uvnitř je to tak krásná školička. Snad jsem na nic a nikoho nezapomněla. Vlastně 
ano: popřát Vám všem nejen hezké prázdniny či dovolenou, ale především hodně 
zdraví, lásky a pohody a aby svět kolem nás byl zase opět trochu klidnější jako dřív.

 A co chci vzkázat nejen rodičům, prarodičům, ale i budoucím pedagogům 
petrovické mateřské školy? Žijte, vychovávejte a vzdělávejte svoje děti v lásce, 
míru a pohodě a nikdy neporovnávejte žádné dítě s ostatními dětmi. Nedá se přece 
porovnávat slunce s měsícem. Každý září tehdy, když nastane jeho čas…

       Zdeňka Müllerová 
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PODĚKOVÁNÍ

Zastupitelstvo obce Petrovice děkuje všem zaměstnankyním MŠ Petrovice 
za dobře odvedenou práci ve školním roce 2022/2023.

Každý má v životě svá zcela osobní, rozhodující data, která tvoří milníky 
jeho životní cesty. Jedním z nich je penze.

U příležitosti odchodu paní ředitelky Zdeňky Müllerové do důchodu jí 
upřímně děkujeme za 19 let ve vedoucí funkci našeho předškolního zařízení. 
Za tu dobu prošlo petrovickou školkou velké množství dětí, které toho 
spoustu naučila. Výrazně se zasloužila o zvelebení prostředí vnitřních 
i venkovních prostor, věnovala práci spoustu své energie, času a zručnosti. 
Zanechává zde výraznou stopu díky svým zkušenostem a preciznosti. 

Do nové životní etapy jí z celého srdce přejeme, aby soukromý a rodinný 
život byl naplněn stejně, jako ten pracovní. Hlavně 
pevné zdraví, spoustu radosti z dětí a vnoučat a také 
dostatek času na záliby.

Své nástupkyni Bc. Terezii Molíkové předává dobře 
fungující pracoviště. Nové paní ředitelce přejeme 
mnoho zdraví, štěstí, úspěchů, spokojené děti, 
rodiče i spolupracovnice. Věříme, že se jí v nové 
funkci bude líbit a těšíme se vzájemnou spolupráci.

 „Všechno, co opravdu potřebuju znát,
 jsem se naučil v mateřské školce.“ 

 Robert Fulghum

OKÉNKO  DO  ŠKOLNÍ  KUCHYNĚ

HOUBOVÉ RIZOTO

30 dkg vepř. plece  40 dkg žampionů
15 dkg cibule  13 dkg tuku
zelenina s kukuřicí  20 dkg leča
80 dkg rýže   15 dkg tvrdého sýru
sůl

Rýži podusíme dle návodu. Nakrájenou cibuli osmažíme dorůžova, přidáme 
maso nakrájené na drobné kousky, zalijeme vodou, osolíme, přidáme nakrájené 
žampiony, zeleninové lečo, zeleninovou směs s kukuřicí a dusíme doměkka. 
Promícháme s rýží. Podáváme se strouhaným sýrem a zeleninovým salátem.
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ZE  ŽIVOTA  ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Aromaterapie Aromaterapie

Dlouhý, Široký a BystrozrakýDlouhý, Široký a Bystrozraký

SmolíčekTři přadleny
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Tři přadleny

Den s předškoláky Permonium

Den s předškoláky

Výcvik psa Permonium
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Druhá polovina školního roku byla nabita množstvím zajímavých výukových 
projektů, společenských aktivit, výletů, ale i školních zájmových kroužků.

Největší úspěch měl letos nový zájmový kroužek aromaterapie pod vedením 
paní Velebové, do kterého se zapojili všichni žáci školy. Měli možnost si vytvořit 
například rozprašovač z esenciálních olejů, vonnou tyčinku, krém. Proběhla 
ochutnávka semínek, plodů, olejů a hydrolátů z levandule, tymiánu, růže a neroli. 
V neposlední řadě se dozvěděli mnoho informací o výrobě těchto produktů a jejich 
využití. Zjišťovali, jak se dá ovlivnit kvalita spánku, nálada i celkové zdraví pomocí 
éterických olejů. Žáci si odnesli domů nejen nové vědomosti, ale také 
vlastnoručně namíchané voňavé dárečky a dokumentační portfolio pracovních 
listů, které jim průběžně paní Velebová vytvářela. 

Do významného projektu “Tvoříme novou tvář Naučné stezky Lesonice” se letos 
v rámci výuky zapojili žáci 3., 4., a 5. ročníku. S tvůrčím nadšením vytvořili nové 
informační tabule lesonické naučné stezky. A že se jim práce zdařila na výbornou, 
se mohou všichni osobně přesvědčit při procházce stezkou. Projekt financovala 
obec a velké poděkování patří paní učitelce Jiráčkové za vedení a realizaci 
projektu.

Do minimálního preventivního programu, kterým každoročně posilujeme 
bezpečnost a zdraví našich žáků, jsme letos zařadili besedy s městskou policií 
Moravského Krumlova a příslušníky HZS Rakšice. Nejstarší žáci letos opět úspěšně 
splnili dopravní testy pro cyklisty na dopravním hřišti v Miroslavi. Velký ohlas měla 
též ukázka výcviku záchranářských psů z výcvikové stanice z Dolních Kounic 
a zajímavé povídání o výchově našich psích mazlíčků.

Mezi další společenské aktivity patřil i projekt „Uklízíme Česko“, vítání nových 
občánků a účast školy na jarním jarmarku, pořádaném ve spolupráci s maminkami 
z Lesonic. 

Letos si žáci hojně užívali společné výlety do okolí. Starší žáci vyrazili vlakem 
na poznávací výlet do Znojma, mladší do oslavanského Permonia. Společně jsme 
navštívili hrad Veveří s vycházkou po okolí brněnské přehrady a plavbou parníkem. 

V posledním červnovém týdnu jsme přivítali ve škole již tradičně budoucí 
prvňáčky. Společně s budoucími spolužáky z 1. a 2. ročníku strávili předškoláci 
příjemný školní den. 

Ve čtvrtek 29.6.2023 proběhl v místní sokolovně slavnostní závěr školního roku - 
loučení s páťáky a divadelní představení. Rodiče podpořili tuto akci kavárnou, kde 
na hosty čekala spousta domácích dobrot a nápojů. Páťáci si připravili 
videoprezentaci s osobními vzpomínkami na svoje školní léta. Nezapomněli 
poděkovat všem učitelům a zaměstnancům školy, kteří je v průběhu pěti let 
ve škole v Lesonicích provázeli. 

Následovala tři divadelní představení: Smolíček, Tři přadleny a Dlouhý, Široký 
a Bystrozraký. Několik týdnů se žáci připravovali, učili se texty, trénovali tanečky, 
zkoušeli kostýmy... zkrátka si vyzkoušeli různé divadelní profese. Nejmladší herci 
získali novou zkušenost s hraním pod světly reflektorů, ti zkušenější si to s radostí 
zopakovali. Všichni dohromady pak předvedli krásné představení, které z celého 
srdce věnovali svým rodičům, prarodičům a kamarádům. Potlesk pro mladé herce 
byl krásnou tečkou za uplynulým školním rokem.

Kolektiv ZŠ Lesonice
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USKUTEČNĚNÉ  AKCE

UKLIDILI JSME NAŠI OBEC

V rámci celorepublikové akce „Ukliďme Česko“ jsme se zapojili do úklidu naší 

obce. V sobotu 1. dubna vyrazila úklidová četa složená z místních dobrovolníků do 

terénu a v několika skupinkách vysbírala odpadky u silnic, na mokřadech, vedle 

mlýna a „V Sádku“. Ještě že nám pomohli pracovníci obce, kteří ani nestíhali 

svážet pytle s odpadky. 

Mnohdy jsme se nestačili 

divit, co všechno jsou lidé 

schopni do lesa vyhodit. 

Hlavně že doma je pořádek! 

Nejvíce byl zastoupen plast, 

k o v y,  s k l o ,  l i n o l e a , 

pneumatiky, dokonce celý 

kočárek. Odvoz stavební 

suti byl nad naše síly… Jedna 

vyhozená věc se nám hodila 

do doškové chalupy, a to 

karbidová lampa.

Jsme velmi rádi, že se 

sešlo i hodně dětí, které 

přiložily ruku k dílu. Sladká 

o d m ě n a  b y l a  p r o  n ě 

připravena.

Po ř a d a t e l ů m  a k c e 

děkujeme za poskytnutí 

pytlů, rukavic i samolepek.
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HRKÁNÍ MÍSTO ZVONĚNÍ ZVONŮ

V pátek 7. dubna a sobotu 8. dubna 
vyrazili kluci do všech ulic naší vesnice. 
Rachotem hrkačů a klapaček oznamovali 
čas, na který jindy upozorňují kostelní 
zvony. Kluci poctivě dodrželi všechny 
termíny obchůzek a za to si vysloužili 
odměnu v podobě peněz a vajíček. 
Dohlíželi na ně páni Petr Hladík, Milan 
Pelikán a Patrik Záviška a také tatínci a 
dědečkové.

PETROVICKÝ KOŠT 2023

Již 18. ročník ochutnávky vín místních vinařů, kterou uspořádali petrovičtí 
zahrádkáři, se letos konal v sobotu 29. dubna pod pergolou u fotbalového hřiště. 
Příchozí návštěvníci mohli ochutnat z celkem 86 vystavených vzorků od vinařů 
z Petrovic i okolních obcí. Mezi 57 vzorky bílých vín byla nejvíce zastoupena odrůda 
Veltlínské zelené s 15 vzorky, dále Hibernal, Rulandské bílé, Ryzlink rýnský 
a Tramín červený, všechny shodně 
po 4 vzorcích. Růžová vína a klarety 
byly zastoupeny 14 vzorky, mezi 
nimi po 3 vzorcích Svatovavřinecké 
rosé a Zweigeltrebe rosé. Mezi 15 
vystavenými červenými víny byly 
nejčastěji odrůdy Svatovavřinecké 
se 4 vzorky a Zweigeltrebe se 3 
vzorky. Ke spokojenosti návštěvníků 
této akce přispěla kromě dobrých 
vín a příznivého jarního počasí 
r o v n ě ž  m o ž n o s t  z a k o u p e n í 
pečeného masa k občerstvení.
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AMATÉRSTVÍ  NENÍ  DŮVOD  PRO  PŘIMHOUŘENÍ  OČÍ

Všeobecně zažitá představa, že profesionální divadlo je divadlo dobré a amatérské divadlo je divadlem tak 

trochu podřadným, je přinejmenším pomýlená, neřkuli hloupá.

Pěstovat ji pomáhá i to, že profesionální divadla mají k disposici nejen prostředky na svou vlastní 

sebepropagaci, nýbrž i množství kontaktů mezi těmi, kteří rozhodují o jejich medializaci. Na ruku jim jdou 

populární časopisy i bulvár, a tito pilně zaznamenávají, kdo přišel, co měl při tom na sobě a co cestou utrousil. 

Jestliže v takovém divadle někdo v zákulisí zakopne, bude o tom v příštím čísle přinejmenším krátká zpráva. Pokud 

při tom kýchnutí vypadne až na jeviště, lze očekávat půlstránkový článek s palcovými titulky slibujícími senzaci. 

Když však amatérský soubor z malé obce vytvoří krásnou inscenaci, dočká se nanejvýš dvaceti řádků v místním 

zpravodaji…

Tak, tímto úvodem jsme si vytyčili cíl, jímž bude oněch dvacet řádků. Ale píšeme je nesmírně rádi a chceme 

v nich poděkovat všem hercům petrovického ochotnického divadla, ale i autorovi a současně režisérovi divadelní 

hry PILULKY panu Lubomíru Müllerovi. Byla to hra napsaná životem s jeho humornými okamžiky. Amatérské divadlo 

je plnohodnotné umění, v němž není malých rolí. Ocenění si zaslouží všichni herci, ale i technické zázemí souboru. 

Přesto však musím říct, že to byla životní role našeho kamaráda Jendy Schovance. A velkou poklonu i paní Janě 

Čeperové. Je dobře, že po mnoha letech kluci z Petrovic mezi sebe na divadelní prkna pustili i něžné pohlaví, které 

dodalo jejich hře půvab. Užili jsme si společně v Petrovicích alespoň jediný den bez alarmujících zpráv, zásadních 

prohlášení a vyslaných signálů. Alespoň jeden den, kdy člověk může myslet na něco úplně jiného. Bavili jsme se 

a také poznali, že divadlo je krásnou formou komunikace. Je dobře, že se stále ještě najdou lidé, kteří planou 

nadšením pro věci, jež nejsou lukrativní, bezpodmínečně nutné a pro mnohé ani moc důležité. Ale jsou to věci, 

které přinášejí do života něco pěkného, milého a radostného. A to platí nejenom pro amatérské divadlo…

Za lesonickou ochotnickou sešlost Jitka Vávrová

P.S.: Doufám, že tiskárna zvolí správnou velikost písma a těch dvacet řádků to bude…
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V DOŠKOVÉ CHALOUPCE TO OPĚT ŽILO

Čas plyne neuvěřitelně rychle. V neděli 7. května 2023 jsme zahájili už 
10. sezónu prohlídek našeho muzea v doškové chalupě. Tentokrát byly po uvítacím 
proslovu starostky obce náplní dne lidové tance v podání dětského souboru 
Vedrováček, nechyběl řemeslný jarmark s občerstvením a letos obohatila program  
skupina Kiksylend, v jejíž podání zhlédly děti pohádku „O staré valše“ a přítomní se 
pak  mohli zaposlouchat do melodických a pozitivně laděných písní z vlastní tvorby. 
Atrakcí pro všechny návštěvníky byl koňský povoz p. Jaroslava Domkáře, který 
projížděl obec křížem krážem.

Výstavní prostory uvnitř chalupy vyplňují černobílé fotografie obce z roku 1982, 
které pořídil zdejší rodák Jaroslav Vespalec, a také ukázky dobové módy od secese 
až po 50. léta 20. století. 

Otvírací je doba je do konce října vždy o nedělích (15 – 17 hodin), jinak po 
předchozí telefonické domluvě kdykoliv. 

Všichni jste srdečně zváni!
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5. ročník Moravskokrumlovskem na kole 2023

V sobotu 20. 5. 2023 vyrazili příznivci cykloturistiky na Moravskokrumlovsku  
poznávat region.

Členské obce mikroregionu pro ně připravily výlet po zajímavostech, 
hospůdkách a vinných sklípcích regionu. Start cykloakce Moravskokrumlovskem na 
kole 2023 se již tradičně uskutečnil v 10 hodin ve všech 22 obcích mikroregionu. 
V každé obci mohli cyklisté získat cyklopas a zahájit zde svůj výlet. Účastníci 
projížděli mikroregion po vyznačených trasách a nebo jej křižovali dle vlastního 
uvážení. V každé obci pro ně bylo připraveno zastávkové místo, na kterém se obec 
prezentovala. Zastávková místa byla zajištěna obcí, nebo místními podnikateli.  
Bylo možné navštívit  památky a zajímavosti regionu jako např. muzeum ve 
Vedrovicích, zámek v Moravském Krumlově, Doškovou chalupu v Petrovicích, 
Křížovou cestu v Bohuticích, výstavu věnovanou A. Opálkovi v Rešicích apod. 
V jiných  obcích čekalo na cyklisty neméně zajímavé zastavení:  například rodinné 
vinařství Pavla Matouše  a Restaurace nad palírnou v Olbramovicích, Sousedská 
cukrárna v Sokolce v Kubšicích, v  penzionu Pastouška v Dobřínsku, Cukrárna 
u Buršíků na kopečku ve Vedrovicích a jiné.  Ve všech obcích byli cyklisté uvítáni 
jako vzácná návštěva. Obce se jim pochlubily tím nejlepším, co mají, a připravily 
pro všechny výborné občerstvení. Cyklisté si pochutnali na chlebu se sádlem 
a paštikou v Petrovicích, v Kubšicích v Sousedské cukrárně na bramborových 
plackách, v cukrárně U Buršíků na kopečku ve Vedrovicích na domácích zákuskách a 
kávě, v Horních Dubňanech na dubňanském hotdogu. V ostatních obcích dostali 
domácí koláče, jednohubky a jiné. Obce, které mají na svém katastru vinice, 
zapojily do akce také místní vinaře a pohostily cyklistické návštěvníky místními 
víny, ve Vémyslicích čepovali pivo Krum.

Cíl cyklistické akce byl v obci Skalice v krásném areálu Selského Dvora. 
Zde k dobré pohodě přijíždějícím cyklistům vyhrávala kapela Complex. Pro 
cyklisty i ostatní návštěvníky bylo připraveno výborné občerstvení a ochutnávka 
vína od místních vinařů. Pro děti skákací hrad. Do cíle přijelo 132 cyklistů. Všichni 
obdrželi v cíli nálepku na kolo s logem mikroregionu a ročníkem cykloakce 
Moravskokrumlovskem na kole 2023. Všechny zúčastněné děti obdržely jako 
odměnu za vytrvalost a snahu malovanou mapu regionu Znojemsko. V závěru 
akce proběhlo slosování zúčastněných cyklistů a ocenění nejmladšího a nejstaršího 
účastníka. Hodnotné ceny věnovaly obce mikroregionu Moravskokrumlovsko 
a město Moravský Krumlov.

Se všemi příznivci cyklistiky se těšíme na shledanou na 6. Ročníku akce 
Moravskokrumlovskem na kole v roce 2024.

Ing. Lenka Kačírková
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SENIOŘI  SE  SEŠLI  V PETROVICÍCH

V neděli 21. května se uskutečnilo setkání seniorů v našem kulturním domě, 
tentokrát v režii obcí Petrovic a Lesonic, které zajistily i dopravu pro ostatní 
důchodce z okolních vesnic (Dobelic, Kadova, Rybníků a Vémyslic). Účast byla 
hojná, sešly se bezmála dvě stovky důchodců.

K tanci i poslechu hrála místní hudební kapela Petrovanka. Nechyběl ani 
doprovodný program v podobě krásného vystoupení mažoretek ze ZŠ Lesonice 
a tanečků, které byly skvěle zinscenované a předvedené místními muži i ženami.

Po celou dobu panovala v sále velmi příjemná atmosféra. Pomyslnou tečkou 
bylo výtečné občerstvení. Řízky a masové rolády připravil petrovický kuchař Jan 
Vespalec, nechyběly buchtičky a od místních žen vlastnoručně napečené řezy.

Setkání si všichni přítomní náležitě užili a nám nezbývá než popřát, abychom se 
za rok ve zdraví sešli na této akci v Rybníkách.
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NOC MUZEÍ A KOSTELŮ

Po loňském prvním ročníku mohli opět zájemci díky akci pořádané DSO 
Moravskokrumlovsko v pátek 2. 6. 2023 v podvečerních hodinách navštívit kostel sv. 
Petra a Pavla v Horních Dubňanech, kapli sv. Jana Nepomuckého v Rešicích, kostel 
Všech svatých a poutní kapli sv. Floriána v Moravském Krumlově, kostel sv. Filipa a 
Jakuba v Kadově, expozici křížové cesty v Bohuticích, kostel Panny Marie Bolestné 
v Kubšicích a rovněž petrovický kostel Povýšení sv. Kříže i doškovou chalupu.

V naší obci byl otevřen kostel od 19 
do 21 hodin, na programu byla prohlídka 
s průvodcem a varhanní koncert. Během 
večera se vybíral dobrovolný příspěvek 
na opravu kostela, vybralo se 1.010 Kč.

Došková chalupa byla zpřístupněna 
rovněž od 19 do 21 hodin. Návštěvníci si 
mohli prohlédnout interiér s výkladem 
průvodkyně. Vedle chalupy bylo 
připraveno malé občerstvení a posezení 
s ochutnávkou vín místních vinařů. 

POZNÁVACÍ ZÁJEZD V REŽII ZAHRÁDKÁŘŮ

V pátek 26. 5. byl naplánován odjezd autobusu, který nejprve zamířil k našim 
slovenským sousedům. V Bratislavě si účastníci zájezdu prohlédli výrobu automobilů 
Volkswagen, následoval oběd v Salaši Sobotišťan a výšlap na zříceninu hradu Branč. 
První den zájezdu byl ukončen v Hustopečích, kde po ubytování mohli zájemci 
strávit večer ve vinném sklepě Blanka. Po výborné večeři se degustovalo víno a kdo 
chtěl, mohl si zazpívat a zatancovat při doprovodu harmoniky. Pan muzikant svým 
obdivuhodným hudebním talentem opravdu vyrazil dech všem přítomným. 

Sobota 27. 5. začala prohlídkou zámku Milotice. Kdo jste ho ještě nenavštívili, 
určitě se sem vypravte. Stojí za to! Zpestřením byla možnost zapůjčení zámeckých 
kostýmů a mnozí účastníci se rázem proměnili v zámecké pány či hraběnky. Po obědě 
ve Strážnici čekala všechny prohlídka zdejšího skanzenu. Dřevěné chaloupky kryté 
došky byly půvabné.

Zájezd se skutečně vydařil na jedničku a stejně tak si palec nahoru zaslouží 
i předseda petrovických zahrádkářů Arnošt Dyml, který se postaral o bohatý 
program.
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ZE  SPORTU

Čas opravdu rychle letí a je tu další vydání našeho čtvrtletního obecního 
Zpravodaje, ve kterém se s vámi podělím o informace ohledně dění ve fotbalové TJ 
a našem konci loňské sezóny 2022-2023. Jen připomenu, že po podzimních 
zápasech IV. B třídy OFS Znojmo bylo naše mužstvo na 1. místě.

V posledním čísle našeho obecního Zpravodaje jsme si zhodnotili dosavadní 
výsledkový servis prvních jarních odvet. Ty zápasy se nám docela dařily a výsledky 
byly až nečekané a stále vítězné. Teprve v zápase v Loděnicích se nám to 
výsledkově nepovedlo a prohra 2:1 byla vlastně druhá na jaře. Klukům se opravdu 
dařilo výsledkově i herně, ale tím, že se blížil konec sezóny a samozřejmě jsme 
chtěli jako loni opět zopakovat výhru za celý ročník, tak na naše hochy tak nějak 
dopadala velká zodpovědnost v každém dalším zápase, co nás čekal. Začala nás 
taky trápit zranění a neúčast hráčů začala být rovněž na pováženou. I přes to jsme 
ještě 3 kola před koncem zvládli derby v Rybníkách, kde se vyhrálo 0:4 a stále jsme 
drželi v tabulce první místo. Poslední domácí zápas se Skalicí se nám hodně 
nepovedl. Zodpovědnost, že když se vyhraje, tak už bychom v derby s Lesonicemi 
nemuseli vyhrát a remíza by nám na vítězství v celém ročníku stačila, nám snad 
svázala ruce i nohy a tak taky tento zápas vypadal. Nic se nedařilo a soupeř do čeho 
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kopnul, to končilo v naší síti. Do kabin v poločase jsme šli za stavu 0:4, ale nálada 
nevypadala, že by se to mělo nějak moc změnit. Po páté brance soupeře se 
začervenalo nejenom před očima od rozhodčího našemu hráči Bořkovi Řehákovi 
a bylo vymalováno. Jenže máme v týmu i zkušené borce, kteří bojují do konce a tak 
Danek Koník st. dal aspoň čestný gól. No ale všem bylo jasné, že na poslední 
a rozhodující zápas o 1. místo v Lesonicích nám bude Bořek chybět a ne jenom on. 
Když jsem dával s Jirkou Frimelem dohromady sestavu, tak to byl opravdu oříšek. 
Ze základní sestavy jsme nemohli počítat s vyloučeným Bořkem, zraněnými 
Lumírem Bartoníkem, Ondrou Záviškou, Emilem Širokým, Zdenkem Štolpou 
a pracujícím Pavlem Bauerem. Chybějících 6 hráčů museli nahradit borci, co letos 
vlastně vůbec nehráli, ale vždy ochotně nastoupili, když je nejhůře, a to jsou Jirka 
Frimel, Ivan Bogner a Pepa Machů. Za to jim patří dík. Prostě jsme chtěli důstojně 
boj o celkové vítězství odehrát. Domácí si pozvali i internetovou televizi ze 
Slovenska, která zápas taky vysílala. Samozřejmě byli spíše na straně domácích, 
ale jejich výsledný šot se musel líbit všem. První půlku byli lepší domácí a taky to 
vyjádřili 2 góly. Po změně stran se začali na hřišti dít věci, domácí zvýšili na 4:0 
a poté kopali ještě 2 pokutové kopy, které jim náš gólman Milan Pešák chytil 
a následně naši borci snížili 2 brankami Koníka st. a Bognera Ivana na 4:2 a závěr 
utkání byl hodně zdramatizovaný. Jelikož se už skóre neměnilo, tak si mužstvo 
domácích Lesonic výhrou zajistilo celkové prvenství v letošní soutěži před naším 
mužstvem. Všechny nás ten konec jara musí mrzet, protože jsme vlastně velkou 
část sezóny byli na čele a závěr se nám prostě nevydařil. Jak se říká, že když nejde 
o život, jde o nic….a je to jen sport, který děláme pro zábavu, tak bych to viděl, že 
se nic neděje a fotbalový život jde dál a věřím, že se zase zodpovědně připravíme 
na novou sezónu 2023/2024, která nám začne 20. 8. 2023 tradičně doma v 10:15 
hod. s mužstvem Skalice. 

V krátkosti jen statistiku našich nejlepších střelců v jarních odvetách:
Bořek Řehák 10 branek, Danek Koník 4, Šedrla Pavel ml. 3, Radek Světlík 

a Daniel Koník ml. 2 a po 1 brance ještě dali Ivan Bogner, Petr Šedrla, Zdenek Štolpa 
a Jirka Sobotka st.

Chtěl bych tradičně poděkovat všem našim hráčům, funkcionářům a taky všem, 
co se prostě starají o údržbu a chod našeho areálu. Velké poděkování také patří 
našim věrným fanouškům a Fan klubu, kteří nás podporují doma i na venkovních 
zápasech. Samozřejmě se těšíme v srpnu na začátku nové sezóny OFS IV. B třídy.

Sportu zdar a fotbalu zvlášť, Olda Sobol

Konečná tabulka IV. B třídy OFS Znojmo ročník 2022/23:
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Rozpis podzimních zápasů IV. B třídy OFS Znojmo ročník 2023/24 

Neděle 20. 8. 2023 v 10:15 Petrovice - Skalice
Neděle 27. 8. 2023 v 17:00 Tavíkovice - Petrovice
Neděle 3. 9. 2023 v 10:15 Petrovice - Rybníky
Sobota 9. 9. 2023 v 16:00 Lesonice - Petrovice
Neděle 17. 9. 2023 v 10:15 Petrovice - Moravský Krumlov C
Neděle 24. 9. 2023 v 16:00 Bohutice - Petrovice
Neděle 1. 10. 2023 v 10:15 Petrovice - Branišovice
Neděle 8. 10. 2023 v 10:15 Petrovice - Rakšice B
Neděle 15. 10. 2023 v 15:00 Loděnice - Petrovice
Neděle 22. 10. 2023 v 10:15 Petrovice - Olbramovice B
Neděle 29. 10. 2023 v 10:15 Horní Kounice B – Petrovice

ZVEME VÁS

so  5. 8. AGO ROCK taneční zábava u KD
pořádá Pohostinství 
Větrovec

st 9. 8.
DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ ČOV PETROVICE
prohlídka interiéru čistírny odpadních vod

 

17 –

 

19 hodin

 

pořádá obec Petrovice ve 
spolupráci s VAK Třebíč

ne 27. 8.

SIMPSNŮV  ZRYCHLENÝ  PŘESUN

 

přespolní běh pro děti s

 

plněním úkolů na 
stanovištích, doprovodný program pro d ěti i dospělé,

 

pořádá SPK Petrovice

pá 1. 9.
MALÝ  FESTIVAL  LOUTKY

 

loutková pohádka SMOLÍČEK pro malé i velké 
diváky, sál KD, 18 hodin, vstup zdarma

 pořádá obec Petrovice

so  16. 9.
ne  17. 9.

TRADIČNÍ  HODY 
mše svatá, zavádění stárků, hraje Petrovanka,  
ve večerní zábavě Dreams, nedělní strécovsko -
tetkovské zavádění

 

pořádá petrovická chasa

čt  28. 9.
OSLAVA 

 

50

  

LET 

 

KULTURNÍHO

  

DOMU

 výstava k

 

historii a současnosti KD, přednáška 

 

o petrovickém kroji s

 

etnografem Jiřím Mačudou

 

pořádá obec Petrovice

ne  1. 10.
ODPOLEDNÍ  ČAJE - ARCUS ROCK
od 17 hodin, sál KD

pořádá obec Petrovice

so  14. 10.
VINOBRANÍ
20 hodin, taneční zábava, sál KD, burčák

pořádá ČZS Petrovice

sraz závodníků ve 14 hod. na fotbalovém hřišti, 
v 17 hodin ukázka výcviku psů (Kynologický klub 
Miroslav), občerstvení zajištěno

začátek v 17 hodin
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PŘÍSPĚVKY  ČTENÁŘŮ

RODY V PETROVICÍCH NEPŮVODNÍ, TZV. „NAPLAVENINY“

Minule jsem vám představila tři nejstarší rody, které se v Petrovicích průkazně 
dochovaly minimálně od roku 1675 dodnes. Tentokrát vám představím dva rody, 
které bychom v současné době označili jako „naplaveniny“. Jsou to rody Hladíků 
a Šidlů, které vzájemným propletením s rodem Bartošů výrazně ovlivnily další běh 
života v Petrovicích. V roce 1848 se v Petrovicích oženil František Hladík z Žerotic 
s Františkou Bartošovou z č. 31. Usadili se v domě č. 42, který jejich potomci mají 
ve svém držení dodnes. Tam se jim narodilo šestnáct dětí. Jedním z nich to byla 
v roce 1857 dcera Tekla, o které uslyšíme později. Teď se vrátíme zpět k Františce 
Bartošové. Její strýc Václav Bartoš, byl kolem roku 1824 v Petrovicích rychtářem. 
Stál před ním úkol zajistit v Petrovicích obuvnickou živnost, která v té době ve vsi 
citelně chyběla. Jaký měl důvod obrátit se zrovna na Mohelno nevím, ale stalo se 
a celá věc se podařila. Přikládám volný překlad žádosti rychtáře Václava Bartoše 
a radního Martina Poslušného spolu s originálem jejich podpisů: „Franz Šidlo 
(* 1774), vyučený švec z Mohelna, panství Náměšťského, chce zakoupit 
v Petrovicích domek č. 8, kde chce pracovat jako mistr obuvnický. Protože 
v Petrovicích v této době žádná ševcovská živnost neexistuje, chceme mu to 
umožnit. Také poníženě prosíme a žádáme vážený 
krumlovský vrchnostenský úřad o přijetí Franze 
Šidla mladšího do ševcovského cechu a o povolení 
k otevření ševcovské dílny v Petrovicích č. 8.” Stalo 
se, povolení obdrželi v roce 1828. 
 

A tak se rodina France Šidly stěhuje do Petrovic č. 8 a ty jsou tak obohaceny 
o zbrusu nové příjmení-Šidlo. Zde se v roce 1825 Franz - syn oženil s Kateřinou 
Záviškovou do č. 11, roku 1828 Johan s Apolonií Bartošovou do č. 64, Františka se r. 
1828 provdala za Františka Buchtu do č. 59, Karel se r. 1839 oženil s Kateřinou 
Vespalcovou do č. 40 a Leopold v roce 1840 s Františkou Kulhánkovou do č. 4. 
K propojení rodů Šidlo a Hladík došlo v roce 1882 sňatkem Johana Šidlo s výše již 
zmiňovanou Teklou Hladíkovou, do č. 37. V současné době je v Petrovicích rod Šidlů 
po mužské linii, zastoupen už pouze panem Stanislavem Šidlo. Zcela opačná 
situace je u rodu Hladíků. Nositele tohoto příjmení budeme v Petrovicích potkávat 
ještě dlouhou dobu. 

RNDr. Ludmila Vrtná

PSYCHOLOGIE  PRO  KAŽDÉHO

O LÍTOSTI

Ve své praxi se často setkávám s lidmi, kteří se trápí, aniž pro to nachází 
srozumitelný důvod. Mohou mít hezký vztah, šikovné děti, dobře placenou práci, 
a přesto se z toho neradují. Když o sobě mluví, vypráví především o věcech, které 
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podle nich sice nejsou vyloženě špatně, ale je jim líto, že nejsou jinak. Snažíme se 
společně hledat konkrétní důvody pro jejich nespokojenost, kterých má přirozeně 
každý z nás mnoho. Chápeme, že jsme smutní, když nám někdo blízký zemře nebo 
nespokojení, když se nám něco nepovede. Někdy stačí vzít si nějaký čas na 
přemýšlení nebo truchlení a postupně znovu získat duševní rovnováhu. Někdy se 
nám ale nedaří obtížné věci zpracovat a zhostí se nás zvláštní pocit, který se dá 
nejlépe označit jako lítost. Například když zemře příbuzný ve vysokém věku, 
budeme smutní, budeme truchlit, ale časem bude smutek menší a my se se ztrátou 
vyrovnáme. Když ale máme kromě smutku také pocit, že jsme se nestihli rozloučit 
nebo že zemřelý neumíral smířený, pak nás může přepadat lítost. A aby to bylo 
ještě složitější, tak nás lítost může zasáhnout i ve chvíli, když končí něco pěkného. 
Dětem je líto že končí prázdniny, studentům po závěrečných státnicích že končí 
studium a maminkám že už jsou jejich děti velké. Co mají tyto odlišné situace 
společného, že jsme schopni je prožívat s podobnou lítostí?

Nedávno zemřelý spisovatel Milan Kundera věnoval pocitu lítosti ve svém 
románu Kniha smíchu a zapomnění vlastní kapitolu. Kundera si na otázku: „Co je to 
lítost?“, odpovídá takto:

„Lítost je české slovo nepřeložitelné do jiných jazyků. Označuje pocit nesmírný 
jak roztažená harmonika, pocit, který je syntézou mnoha jiných pocitů: smutku, 
soucitu, sebevýčitek i stesku. První slabika toho slova, pronesená s přízvukem 
a dlouze, zní jako nářek opuštěného psa.

Za jistých okolností má však lítost význam naopak velmi zúžený, zvláštní, 
přesný a jemný jak ostří nože. Hledám pro něho rovněž marně obdobu v jazycích, i 
když si neumím představit, jak bez něho může vůbec někdo rozumět lidské duši.“

Co je tedy lítost?
Lítost je trýznivý stav probuzený pohledem na náhle odkrytou vlastní ubohost.“
Kundera psal tento text po svém odchodu z nesvobodného Československa. 

Nemusíme asi pochybovat o tom, že pocit lítosti důvěrně znal. Přiblížil nám ho 
prostřednictvím mnoha svých románových postav, které přišly o něco nebo 
o někoho, co/koho měly rádi. Osamělost nebo opuštěnost má opravdu blízko 
k ubohosti. Díky Kunderovi a jeho příběhům zároveň víme, co by nás mohlo před 
lítostí chránit. Jak dále píše Kundera:

„Jeden z obvyklých léků proti vlastní ubohosti je láska. Neboť ten, kdo je 
absolutně milován, nemůže být ubohý. ...“

To je pravdivé a moc hezké, nicméně otázkou zůstává, jak najít někoho, kdo nás 
bude absolutně milovat? Člověk, který se cítí uboze a je lítostivý, má jen malou 
šanci, že bude milován někým jiným než rodiči. Zároveň v sobě bezmezná 
rodičovská láska skrývá nebezpečí závislosti. Jako jednodušší se může jevit hledat 
si někoho nebo něco, co budeme moct milovat, ještě před tím, než jeden vztah 
skončí. To by vysvětlovalo, proč například někdo stále studuje, proč jdou někteří 
lidé ze vztahu do vztahu nebo se podvádí. Možná chtějí předejít tomu, že zůstanou 
sami. Možná někdo raději zraní druhého, než aby byli sami opuštění a ubozí. Prostě 
hledat jako lék proti ubohosti v lásce ke druhému člověku je nejisté 
a komplikované. Naopak vždy můžeme zkusit posílit přijetí sebe sama. Vždyť 
i v Bibli se píše:

     „Miluj bližního svého jako sám sebe.“
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Cílem lidského zrání (a podobně i psychoterapie) by tak měla být podpora 
přijetí sebe sama, zdravá sebeláska.

Pojďme využít čas dovolených a prázdnin k tomu, abychom se starali o sebe a o 
naše blízké. Zkusme sami sebe i druhé sytit radostí a láskou. Měňme věci, které 
můžeme ovlivnit a s trpělivostí se vyrovnávejme s tím, co změnit nelze. Snažme se 
být pokorní a spokojení a zároveň odvážní a laskaví. Předejdeme tak nepříjemným 
pocitům lítosti a ubohosti.

Koho inspirují příběhy, mohu doporučit kromě Milana Kundery také knihy 
Viktora Fischla (například Píseň o lítosti nebo Hovory s jabloní) nebo Fredrika 
Backmana (například Babička pozdravuje a omlouvá se, Úzkosti a jejich lidé nebo 
trilogii Medvědín, My proti vám a Vítězové).

Jolana Bucková
psycholožka ze soukromé poradenské praxe v Brně

jolana.buckova@gmx.net

AKTUALITY Z ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI

Petrovičtí občané, 
mnozí z Vás měli příležitost zakusit, co to znamená, když se řekne „Práce jako na 
kostele“. Nejen z předchozích čísel Zpravodaje víme, že na petrovickém kostele 
jsme v roce 2020 začali opravou střechy a od loňského září až do Vánoc velkou 
opravou interiéru. Během jarních měsíců letošního roku byly usazeny mikrofony, 
reproduktory a příslušné ozvučovací příslušenství, a ve Svatém týdnu byly 
provedeny poslední práce na seřízení světel. Ve dvou fázích proběhla oprava 
varhan. V brzké době by měl být zkrášlen presbytář novým kobercem. Co se úplně 
nepodařilo, je elektrické napojení věže, ačkoli na to byla firma při kontrolních 
dnech upozorňována. Proto zatím zvoní pouze jeden zvon a nefungují hodiny. To by 
se ale mělo změnit, neboť se se zvonařem a hodinářem podařilo vymyslet plán, jak 
to provést, aniž bychom museli sekat do vymalovaných zdí, nebo tahat lišty. Již 
jsme projednali a odsouhlasili s farníky, že bude zprovozněno také odbíjení hodin 
po čtvrthodinách (mimo noční klid). Na věži nás čeká ještě kus práce, neboť staré 
a pochybné zvonové systémy a motory budou muset být vyměněny. Byl zjištěn 
i jeden prasklý trám, který je důležitý pro nosnost jednoho ze zvonů. O jeho 
výměně momentálně jednáme s tesaři. Pan Jiří Záviška ve svém volném čase 
pracuje na dokončení nábytku do sakristie. A pak ještě nějaké další více či méně 
drobnější práce. Vrásky nám trošku dělá pohyb podloží pod kostelem, což se 
projevilo opětovným prasknutím hlavní stěny za oltářem a popraskáním sakristie, 
která se snaží přiblížit k budově hasičské zbrojnice. Pokud se pohyb nezastaví, 
budeme mít s hasiči společnou šatnu, a pak si budu muset dávat pozor, abych 
k oltáři jednou nevyšel v hasičské výzbroji a hasiči aby k případnému zásahu 
neodjeli v ministrantském.

Ještě jednou děkuji všem, kteří se jakkoli na opravě podíleli: pracovně, 
finančně i modlitbou. Za všechny chci moc poděkovat paní starostce Ireně 
Záviškové, která svým zapojením potvrdila, že je skutečně na správném místě 
a umí se postarat. Její zásluhou se podařilo získat nemalé finanční prostředky, ale 
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především se mi stala velkou pomocnicí s koordinací prací, organizací brigád, do 
kterých se vždy sama zapojovala. Když bylo třeba něco aktuálně zajistit 
(elektrocentrálu, teplou vodu, kontejner, vyhřívání během malování a mnohé další 
drobné i velké, plánované i nenadálé nutnosti), věděl jsem, že se na ni mohu 
spolehnout. Vybírali jsme spolu, a s majitelem malířské firmy, barvy pro náš kostel. 
V kostele jsou použity celkem čtyři barevné odstíny. To byste nevěřili, jak je 
zodpovědné vybrat budoucí vzhled kostela!

A než uzavřu toto psaní, tak bych se rád ještě zmínil o stránce, kterou mnozí 
z Vás očekávají, a tou je finanční bilance. Prvně jsme museli šetřit, tak začnu 
příjmy: Každou první neděli v měsíci probíhá při bohoslužbě účelová sbírka na 
opravu kostela. Tady se skláním před štědrostí návštěvníků nedělních bohoslužeb, 
neboť tyto sbírky se (zvláště za poslední rok) pohybují v rozmezí 15–20 tisíc. Což na 
to, kolik nás v kostele je, je číslo skutečně vysoké. Od ledna 2021 (kdy jsme měli 
zaplacenou opravu střechy) do června 2023 (tedy 30 měsíců), se v košíku objevily 
bankovky a mince v celkové hodnotě 448.825 Kč, účelové dary, které farnost na 
opravu přijala, za stejnou dobu činily 579.805 Kč, z toho 100.000 Kč je dar farnosti 
Kadov (dalších 100.000 Kč tato farnost půjčila), 50.000 Kč věnovala Obec 
Petrovice, 20.000 Obec Dobelice, 10.000 Obec Lesonice, Český zahrádkářský svaz 
Petrovice – Moravský Krumlov 20.000 Kč. Zbývajícími dary se na opravě podíleli 
jednotlivci (dary se pohybovaly od 1.000 Kč až po 55.000 Kč), ale také návštěvníci 
Noci kostelů, benefičního koncertu atd. Každý rok žádáme o dotaci, ale na tu naši 
„malou baziliku“, která není památkově chráněná, byla každá dotace zamítnuta. 
Až na jednu, a to je ta letošní. Před několika týdny nám byla schválena krajská 
dotace na osvětlení, a to v hodnotě 150.000 Kč, což není úplně zanedbatelná 
finanční injekce. Zatím ji však na účtu ještě připíchnutou nemáme.

A nyní se podíváme na výdaje, které jsme s ekonomickou radou farnosti 
projednávali a schvalovali. Největší položkou byly dle očekávání elektrikářské 
a zednické práce. Ty se, včetně víceprací (když se do něčeho kopne nebo vrtne, 
vždycky se ukáže, že je potřeba udělat něco navíc, nadto jsme u některých 
záležitostí počítali více se svépomocí, která se ale nakonec neuskutečnila) 
vyšplhaly na konečných 880.415 Kč. Výmalba kostela včetně zapůjčení lešení nás 
stála 475.308 Kč, cena za ozvučení a písňový displej (materiál, montáž, seřízení) se 
nechává slyšet v sumě 299.919 Kč, svítidla (bez montáže) svítí za částku 364.321 
Kč. Za dalších 29.478 Kč byly pořizovány jiné komponenty přímo související 
s opravou (např. plynové bomby pro ohřev vzduchu při usychání stěn během 
malování). Oprava varhan a zaplynění kostela proti dřevokaznému hmyzu stála 
pouhopouhých 33.000 Kč, což je při takových pracích naprosto zanedbatelná 
částka (běžně by se taková oprava pohybovala v řádu statisíců). Na opravě varhan 
desítky hodin zdarma odpracoval Lukáš Havel z Rakšic se svým kamarádem 
varhanářem. Za vatikánskou měnu (Pán Bůh zaplať) jste se nemálo hodin v kostele 
„odmodlili prací“ Vy, mnozí občané Petrovic a okolí. Věnováním jste 
zasponzorovali např. úklidové prostředky nejen při umývání oken nebo při 
generálním úklidu před Vánocemi. Ve dvou Vašich domech jsme měli zdarma 
pronajaté prostory pro uskladnění mobiliáře. Dělníci z firem měli možnost zázemí 
na obecním úřadě. Jsou to „takové drobnosti“, které ale ve svém součtu ukáží 
ušetřené finance v řádu desetitisíců. Takže ta doposud výsledná částka 2.082.441 
Kč by bez Vašeho podílu byla ještě vyšší.
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Jak už jsem poreferoval výše, náš kostel čeká poměrně velký chirurgický zásah 
v dutině věžní. Pokud se nevyskytnou komplikace, měl by z naší věže znít zpěv 
všech zvonů (od Svatého týdne zvoní pouze jeden, který je celkem bezpečně 
provozuschopný) a z výšky vížky by se měly opět rozeběhnout ručičky hodin (vidíte, 
obvykle se rozbíhají nožičky, u hodin však ručičky). ☺Rozpočet na tuto operaci je 
bez pár korun 185.000 Kč. A samozřejmě musíme nechat finanční rezervu na běžný 
provoz kostela. No a pak by bylo potřeba nové lavice včetně topení, připojení vody 
a kanalizace, fasáda …. ☺ Takže pořád práce jako na kostele.

Ještě jednou tedy velké poděkování za podporu celého tohoto projektu a za 
zapojení se do díla. Kostel, kromě zimních měsíců nebo hrozby výraznějšího deště, 
mívá přes den otevřenou předsíň. Proto Vás zvu nejen na bohoslužby, ale i na 
zastavení se, oddech a přemítání o tom, co se Vám právě honí srdcem a hlavou, a to 
třeba když jdete kolem do obchodu či kamkoli jinam. Anebo se toto místo může 
stát i cílenou zastávkou Vaší procházky Petrovicemi.

Přeji všem pokojně prožité prázdniny a nezapomínejme na středobody našich 
obcí, kterými ještě stále jsou naše kostely.

P. Pavel Vybíhal

2018

2023

Na fotografiích Zdeňka Vošického můžete porovnat stav interiéru před a po opravách. 
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ZAJÍMAVOSTI  KOLEM  POČASÍ

duben 2023 květen 2023 červen 2023

nejnižší noční teplota

 
-4

 
°C

 
+5

 
°C

 
+9 °C

nejvyšší noční teplota
 

+12
 

°C
 

+13
 

°C
 

+21 °C

průměrná noční teplota +4 °C +9  °C  +13 °C
nejnižší denní teplota +5 °C +10  °C  +19 °C

nejvyšší denní teplota
 

+19
 

°C
 

+26
 

°C
 

+32 °C

průměrná denní teplota

 
+12

 
°C

 
+18

 
°C

 
+25 °C

celkové srážky 110 mm 71 mm 24 mm

V dubnu bylo 18 dnů oblačno, 8 dnů 
zataženo, 15 dnů větrno (dne 3. 4. byl 
silný vítr), dne 8. 4. se objevil sněhový 
poprašek, dne 11. 4. bylo možné spatřit 
na obloze duhu a dne 29. dubna byla 
bouřka. Na mokřadech se objevil skokan 
hnědý, v půli měsíce přiletěly vlaštovky, 
na konci měsíce kukačky. 

V květnu bylo 13 dnů oblačno, 7 dnů 
zataženo, 13 dnů vítr a dne 23. 4. byly 
bouřky.

V červnu bylo 13 dnů polojasno, 15 
dnů oblačno, 11 dní foukal vítr. Ve 
dnech 9. a 21. 5. byly bouřky.

ZAJÍMAVOST:
Srážky za prvních pět měsíců 

v letech 2021 – 2023:
r. 2021 ………. 171 mm
r. 2022 ………. 118 mm
r. 2023 ………. 249 mm
Z těchto údajů vyplývá, že nebýt 

srážek v letošním roce v lednu až 
květnu, byl by dnes ještě větší vláhový 
deficit. 

červen 2021 ………. 82 mm
červen 2022 ……… 134 mm
červen 2023 ………. pouze 24 mm

Jaroslava Vespalcová

CO  JE  PSÁNO  V  KRONIKÁCH 

ROK 1957 

Počasí v letošní zimě bylo velmi mírné, vlhké a celkem teplé. Sníh napadl teprve 
23. ledna, ale neměl dlouhého trvání. Podle starých pamětníků ještě tak mírnou 
zimu nepamatují. Mírnou zimou také začalo brzy jaro a jarní práce.

Dne 5. ledna byl uspořádán v hostinci tradiční občanský ples pořádaný čsl. 
svazem požární ochrany. Ples byl početně navštíven.

Dne 18. ledna byla uspořádána v kanceláři MNV výroční schůze Osvětové besedy 
spolu s MV-NF, na které byl podán přehled činnosti a finanční stav za uplynulý rok 
1956.

Dne 9. února byl uspořádán v hostinci maškarní ples, pořádaný SRPŠ spolu s ČSM. 
Ples byl početně navštíven. 

Ve dnech 1. a 13. února 1957 byly podniknuty zájezdy do divadla: v Mor. 
Krumlově na hru škola žen, v Brně – Janáčkova opera – na operetu Mlynářka 
z Granady. 
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Dne 13. února se konala v nově upravené kulturní jizbě v budově MNV výroční 
schůze místního JZD. Program schůze byl zpestřen vystoupením žáků zemědělské 
školy z Miroslavi a hudbou patronátního závodu Hutní projekt z Brna. V programu 
výroční schůze byla hodnocena celkem úspěšná činnost nového JZD, které musilo 
překonávati různé četné překážky. V diskusi hovořili zástupci patronátního závodu, 
předsedové okolních JZD, poslanec Štambera, předseda sousedního JZD v Kadově, 
zástupci ONV aj. Po vyčerpání programu byla společná večeře a veselice. Současně 
byla provedena výplata doplatků členům JZD. Pracovní jednotka byla vyplácena 
v tomto prvním roce po 17 Kč. 

Dne 21. 2. 1957 byla uspořádána v hostinci beseda s občany spojená 
s přednáškou o ošetřování a výrobě mléka. Na besedě byly také podány účty 
dosavadnímu MNV za uplynulé volební období.

Ve dnech 3. a 4. března 1957 byly pořádány v hostinci tradiční ostatky 
s maškarami.

Dne 3. března 1957 bylo zahájeno opět pravidelné promítání filmů, a to v nově 
opravené kulturní jizbě v budově MNV – opraveným filmovým přístrojem. Filmový 
přístroj byl dán do opravy 5.2.1957. Pravidelné promítání bylo zahájeno krásným 
barevným českým historickým filmem podle stejnojmenného románu Al. Jiráska – 
Psohlavci.

Počátkem února 1957 byla dokončena oprava kulturní jizby v budově MNV 
zavedením elektrického osvětlení a položením podlahy. Byla provedena také 
úprava promítací kabiny.

Dne 7.3.1957 byla provedena v kult. jizbě na MNV tradiční oslava MDŽ spojená 
se svátkem matek. Program oslavy předvedli žáci a učitelé národní školy, kteří 
v závěru předali maminkám srdíčka a dárečky. Oslavy se zúčastnilo 136 
návštěvníků.
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vychází v říjnu 2023.
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INZERCE

1. Habrovany 683 01   8. Dyjákovice 671 26 15. Mohelnice 789 85
2. Kojetín 752 01   9. Jevišovice 671 53 16. Hranice 753 01
3. Brankovice 683 33 10. Jemnice 675 31 17. Pohořelice 691 23
4. Terezín 696 14 11. Náměšť n/ Osl. 675 71 18. Březová n/Sv. 569 02
5. Hluk 687 25 12. Tišnov 666 48 19. Litomyšl 570 01
6. Zlín 760 01 13. Protivanov 798 48 20. Chrudim 537 01
7. Hrušky 691 56 14. Olomouc 779 00 21. Kutná Hora 284 01

CENA DOPRAVY V OKRUHU DO 20-TI KM OD EXPEDIČNÍHO BODU:
20 PRMS …………….. 500,- Kč
10-19 PRMS …………  900,- Kč

Objednávky: + 420 739 572 972 
www.drevohabrovany.cz

Nesušené - k uskladnění
             TVRDÉ DŘEVO          MĚKKÉ DŘEVO
polínka 50cm: 1.630,- Kč  1.300,- Kč 
polínka 33cm: 1.680,- Kč  1.350,- Kč 
polínka 25cm: 1.780,- Kč  1.400,- Kč 

Suché – k okamžitému topení
TVRDÉ DŘEVO, polínka 33cm a 50cm 2.850,- Kč/PRMS
MĚKKÉ DŘEVO, polínka 33cm a 50cm 2.150,- Kč/PRMS                    

CENY JSOU UVEDENY VČETNĚ DPH, ZA 1 PRMS (prostorový metr sypaný) 

LEVNÉ ŠTÍPANÉ PALIVOVÉ DŘEVO

EXPEDIČNÍ BODY ROZVOZU



35



36


